
MISLAV HERMAN: 

- Zahvaljujem gospodine predsjedniče. 

Pitanje ide gradonačelniku.  

Gospodine gradonačelniče kao prvo drago mi je da pratite aktivnosti zagrebačkoga 

HDZ-a, drago mi je da slušate ono što govorimo u javnosti. Tako ste se jučer obrecnuli na 

stranicama svoje stranke, platforme, ne znam u kojem ste statusu, Zagreb je naš! odnosno vaši 

ljudi ako niste vi i rekli kako ja lažem, ne da ne govorim istinu nego da lažem kada govorim 

da Vlada Republike Hrvatske je iz sredstava Nacionalnog plana oporavka i otpornosti plaća 

izgradnju vrtića u gradu Zagrebu.  

Ja ću vas podsjetiti, za 12 projekata koje ste uspjeli aplicirati na pozivni natječaj, 

predali ste 21, za ove ostale nije vam štimala dokumentacija, vi ste naveli da iz europskih 

sredstava možete pokriti samo 25% stvarnih troškova dok čak 75% tih troškova se mora 

pokrivati iz gradskoga proračuna. To navodite kao glavni argument da ste ukinuli mjeru 

roditelj odgojitelj jer kao nemate dovoljno novca za izgradnju vrtića.  

Zašto je izvođenje tih radova u gradu Zagrebu toliko skupo? Ja ću vas podsjetiti, Grad 

Osijek je za istu namjenu sa 66% uspio svoje troškove pokriti iz Nacionalnog plana oporavka 

i otpornosti a jučer sam dobio informaciju kako je Grad Velika Gorica koja je praktički dio 

Zagreba čak 75% tih troškova uspjela pokriti iz NPOO. Grad Zagreb 25%.  

Gospodine gradonačelniče jel' vi ne znate ili postoji nekakav problem za koji mi ne 

znamo?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Odgovor će dati gradonačelnik.. Izvolite.   

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Kao prvo zastupniče Herman ja se nadam da neću morat pisat Europskoj komisiji 

budući da vi konstantno govorite da Vlada financira tj. sufinancira izgradnju vrtića. Znači to 

je novac Europske unije. Znači ne ide iz državnog proračuna. Vi znači govorite Vlada 

financira. Jer ako tako govorite onda treba Europsku komisiju upozorit da vi smatrate da je 

novac EU građana, građana Europske unije vaš novac. Znači Vlada provodi natječaje, na 

natječaje se javljaju građani i novac Europske unije se koristi za sufinanciranje projekta 

izgradnje gradskih vrtića. Pa ajde da i to kažemo. To je jedna stvar.  

Druga stvar. Koliko je trebalo vremena da se raspiše natječaj NPOO za izgradnju 

vrtića? Toliko da smo mi čekali taj natječaj mi ne bi na jesen mogli otvoriti ni jedan vrtić. 

Znači čekali smo ga godinu dana i rekli smo ne možemo više čekat jer moramo hitno povećat 

kapacitete.  

Nakon što se otvorio natječaj koliko je prošlo vremena od otvaranja natječaja do potpisa 

ugovora? Opet skoro godinu dana.  

Kad kažete da nam neki projekti nisu na kraju prihvaćeni jer nismo imali dobru 

dokumentaciju, znate šta to znači? To znači da smo prijavili projekte koje smo započeli 

gradnju i iako je to bila mogućnost u NPOO inače programu u ovom natječaju se nije moglo 

financirati. Znači nama su odobreni projekti koji su započeli s gradnjom i na kraju ipak nisu 

prihvaćeni da se sufinanciraju iz EU fondova iako je to bila mogućnost u NPOO programu al' 

nije bila mogućnost u ovom natječaju. I zato ovih pet vrtića koji su u izgradnji ili su otvoreni 

u našem mandatu su 100% financirani iz gradskog proračuna.  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

100%.  

 

……(Pljesak)……  



 

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Želite li dodatno objašnjenje? Da. Izvolite, potpredsjednik Skupštine, 

gospodin Herman.  

 

MISLAV HERMAN:  

-  Gospodine gradonačelniče ja vam čestitam na ovom pljesku ali vi meni niste 

odgovorili na pitanje, zašto je svega pokriveno u gradu Zagrebu europskim sredstvima, dakle 

ne sredstvima koje je vama dala Vlada Republike Hrvatske, to je vrlo česta teza koja se ovdje 

iznosi nego sredstvima koja je osigurala Vlada Republike Hrvatske da budemo u potpunosti 

jasni, zašto s tim sredstvima vi pokrivate samo 25%, Osijek 66% a Velika Gorica 75%?  

A i po ovim nekim kriterijima koje sam vidio jako su vam neujednačeni kriteriji i po 

kvadratnim metrima po djetetu a da ne govorim o cijeni izvođenja. Meni nije i dalje jasno a vi 

meni niste odgovorili, zašto u Zagrebu 25%, zašto u Osijeku 66%, zašto u Velikoj Gorici 

75%? Ovo drugo sve što ste rekli nije odgovor na moje pitanje.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Odgovor će dati gradonačelnik. Odnosno ne odgovor nego daljnje objašnjenje.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači ove podatke ću vas tražit da mi, zapravo ću razgovarat s gradonačelnicima 

direktno da vidim te troškovnike, a vi ćete meni objasniti zašto u Dubrovniku je isto tako 

25%. Ne, ne, ne, pustite, polako. Znači HDZ je na vlasti u Dubrovniku. Zašto se Grad 

Dubrovnik protivio? Jer pazite, za one, za one gradove koji su ispod prosječnog indeksa 

razvijenosti ide 100% financiranje iz NPOO. 100% financiranje iz NPOO. Nema, nema uopće 

kontribucije. Ali zašto u onim razvijenim gradovima kao što je primjerice Bjelovar gdje je vaš 

koalicijski partner na vlasti, zašto u Dubrovniku gdje je HDZ na vlasti su se bunili na 

standarde, a nemojte me povlačit za jezik da kažem kako su ti standardi definirani za taj 

natječaj. Zašto su se oni bunili što će morati većinu tih vrtića isto tako projektiranih platiti iz 

svojih gradskih proračuna? Pa šta je to problem samo Zagreba? I zar vi mislite da su cijene 

izvođenja građevinskih radova u cijeloj Hrvatskoj jednake? Da su jednake u Osijeku  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

i da su jednake u Zagrebu?  

 

MISLAV HERMAN iz klupe:  

- Niste mi odgovorili.  

 

 


